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  Informace z 8. zasedání  
            Sněmu Rady vysokých škol  

které se konalo 15. června 2023  
 
 
Zasedání probíhalo prezenční formou. Maximální počet přítomných členů Sněmu byl 102. 

Zasedání se zúčastnili hosté: 

• doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D. - ministr školství, mládeže a tělovýchovy 
• prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. - vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu MŠMT  
• prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. - rektorka Univerzity Karlovy 
• Mgr. Petr Baierl – předseda Vysokoškolského odborového svazu 
• Ing. Radim Ryška, Ph.D. – ředitel Centra pro studium vysokého školství 
• Mgr. Lucie Hündlová – zástupkyně Centra pro studium vysokého školství 
• Mgr. František Dobšík – předseda ČMOS pracovníků školství  

1. Zahájení  

Zasedání zahájil prof. Pospíšil a přivítal hosty a předsedající doc. Langer představil program. Předsedající 
představil návrhovou komisi a skrutátory a požádal členy Sněmu Rady VŠ o hlasování.  
 

Předmět hlasování: 

Sněm Rady vysokých škol schvaluje skrutátory Bc. Janu Bečkovou a Danielu Kohoutovou.  

Skrutátoři byli schváleni 99 hlasy.  
 

Předmět hlasování: 

Sněm Rady vysokých škol schvaluje návrhovou komisi ve složení: členové Užšího předsednictva,  

doc. Dr. Ing. Vlasta Radová, JUDr. Lenka Valová, JUDr. a RNDr. Pavel Popela PhD.  

Usnesení bylo přijato všemi 99 hlasy, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
 
Předmět hlasování:  

Sněm Rady vysokých škol schvaluje program 8. zasedání Sněmu Rady vysokých škol.  
Usnesení bylo přijato všemi 99 hlasy, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel hlasování. 
 

2. Vystoupení hostů 

Na 8. zasedání Sněmu Rady vysokých škol vystoupili hosté:  
 

• doc. PhDr. Mikuláš Bek, Ph.D. - ministr školství, mládeže a tělovýchovy 
• prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. - vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu MŠMT  
• prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. - rektorka Univerzity Karlovy 
• Mgr. Petr Baierl – předseda Vysokoškolského odborového svazu 
• Mgr. Lucie Hündlová – zástupkyně Centra pro studium vysokého školství 
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3. Zprávy z užšího Předsednictva Rady vysokých škol 

Prof. Pospíšil seznámil účastníky se zprávami z Užšího předsednictva Rady vysokých škol.  
 

Usnesení 

Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z užšího předsednictva Rady vysokých škol.  

 

Sněm Rady vysokých škol považuje prvotní návrh státního rozpočtu v kapitole MŠMT předložený MF a 

snižující výdaje kapitoly o 29 mld. Kč za naprosto nepřijatelný a požaduje od ministra školství v rámci 

nastávajících rozpočtových jednaní s MF či ve vládě ČR prosadit nejen narovnání tohoto rozpočtového 

propadu, ale především zastavení dlouhodobého, stále se prohlubujícího podfinancování segmentu VŠ a 

vědy a výzkumu navýšením rozpočtu tohoto segmentu. Bez rozpočtové stability nelze na úrovni VŠ přijímat 

a realizovat potřebná strategická řešení rozvoje a zejména kvality činnosti. 

 

Sněm Rady vysokých škol odmítá návrh MF na změnu vedoucí k navýšení kofinancování připravovaných 

projektů OP JAK ze strany VŠ. Jedná se o další opatření MF směřující k negativnímu ovlivnění činnosti VŠ 

jak v oblasti vědy a výzkumu, tak v oblasti vzdělávání. Zvýšení kofinancování ze strany VŠ prakticky 

znemožní racionální čerpání ESF a ERDF prostředků. 

Usnesení byla přijata všemi hlasy, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel hlasování.  

5. Zprávy ze Studentské komory rady vysokých škol 

Ing. Michal Farník seznámil účastníky se zprávami ze Studentské komory Rady vysokých škol.  
 
Usnesení:  
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol.  
Usnesení bylo přijato většinou hlasů, nikdo nebyl proti, 10 členů se zdrželo hlasování. 

5. Zprávy z Legislativní komise – Návrh na změnu Statutu Rady VŠ (doc. Ing. Jan 
Roupec, Ph.D.) 

Doc. Roupec přednesl návrh novely Statutu Rady vysokých škol ve znění, které bylo zpracováno Legislativní 
komisi. 
 
Usnesení: 
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí Zprávy z Legislativní komise.   
Usnesení bylo přijato většinou hlasů, nikdo nebyl proti, nikdo se nezdržel hlasování.  
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6. Zprávy z Komise pro etiku ve vědecké a pedagogické práci – Revize vzorového 
etického kodexu Rady VŠ (Mgr. Tomáš Foltýnek, Ph.D.)  

Mgr. Foltýnek seznámil přítomné s revizemi vzorového etického kodexu Rady VŠ. 
 
Usnesení 
Sněm Rady vysokých škol bere na vědomí zprávy z Komise pro etiku ve vědecké a pedagogické práci. 
Usnesení bylo přijato většinou hlasů, nikdo z účastníků nebyl proti, jeden účastník se zdržel.   
 

7. Zprávy z Komise pro vědeckou činnost – Informace k připravovanému zákonu o 
vědě (prof. Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.) 

Prof. Kašparovský seznámil přítomné s informacemi k připravovanému zákonu o vědě. 
 
Usnesení 
Sněm Rady vysokých škol, s ohledem na §92 odst. 3 Zákona o vysokých školách, žádá paní ministryni 
Helenu Langšádlovou o zařazení Rady vysokých škol do mezirezortního připomínkového řízení k novému 
zákonu o podpoře vědy.  
 
Sněm Rady vysokých škol podporuje stanovisko ministryně Heleny Langšádlové ze dne 13. 6.2023, že 
současný návrh  státního rozpočtu v oblasti vědy je likvidační pro budoucnost české vědy a 
konkurenceschopnost České republiky. Navíc je návrh ministerstva financí také v rozporu s koaliční 
smlouvou i programovým prohlášením vlády. 
 
Sněm Rady vysokých škol žádá MŠMT, aby zveřejnilo přesný algoritmus výpočtu, včetně jednotlivých 
kritérií, podle kterého byly přiřazeny sloty pro danou instituci v rámci návrhu výzvy „OP JAK Společenské 
a humanitní vědy: člověk a lidstvo v globálních výzvách společnosti“.  
Usnesení byla přijata většinou hlasů, nikdo z účastníků nebyl proti, nikdo se nezdržel hlasování.  

8. Různé 

Dr. Valová seznámila přítomné s informacemi k návrhu zákona o konsolidaci státního rozpočtu týkající se VŠ. 
 
Usnesení 
Sněm Rady vysokých škol potvrzuje odmítavé stanovisko Užšího předsednictva RVŠ k návrhu zákona  
o konsolidaci státního rozpočtu týkající se VŠ, konkrétně omezení možnosti tvorby sociálního fondu VŠ ze  
2 % na 1 % a současně limitaci možnosti využití 50 % takto vytvořeného sociálního fondu na příspěvek 
zaměstnavatele k penzijnímu pojištění zaměstnancům. 
Usnesení bylo přijato většinou hlasů, nikdo z účastníků nebyl proti, jeden hlas se zdržel.  
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V reakci na vystoupení hostů Dr.  Svoboda navrhl níže uvedené usnesení, které bylo schváleno.  
 
Usnesení 
Rada vysokých škol žádá Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy, aby při diskusích s reprezentacemi 
vysokých škol, které se týkají soukromých vysokých škol, vždy zahrnovalo Radu vysokých škol. Členství v 
Radě vysokých škol je bez omezení přístupné všem soukromým vysokým školám; v České konferenci 
rektorů není významná část soukromých vysokých škol zastoupena. 
Usnesení bylo přijato většinou hlasů, nikdo z účastníků nebyl proti, nikdo se nezdržel hlasování.  

 

Na závěr předsedající poděkoval účastníkům za aktivní účast a zasedání ukončil.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kompletní záznam jednání bude k dispozici do 30. června 2023 v členské sekci na www stránkách Rady VŠ. 
Nejbližší řádné zasedání Předsednictva Rady vysokých škol se bude konat dne 21. září 2023. 
Nejbližší zasedání Sněmu Rady vysokých škol se bude konat dne 19. října 2023 v Brně. 

http://www.radavs.cz/

